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▲Dobrá zpráva 
Za první tři letošní čtvrtletí byla podle dat ČSÚ zahájena stavba 33 845 bytů, to je meziročně o 

6,4 procenta více. O 9,1 procenta na 25 986 vzrostl od ledna do konce září meziročně také počet 
dokončených bytů.  

►Varující informace 
V EU podle Eurostatu v srpnu meziročně poklesla stavební produkce po očištění od vlivu počtu 

pracovních dnů o 1,5 procenta. Z toho pozemní stavitelství kleslo o 1,2 procenta a inženýrské sta-
vitelství o 1,5 procenta  

▼Nepotěšíme 
Nový hejtman Pardubického kraje Radko Martínek zastavil práce na rekonstrukci bývalé reálky 

v Pardubicích, kde by měl krajský úřad získat další kancelářské prostory, kterých má nedostatek. 
Projekt za 220 milionů korun chce Martínek podrobit rozsáhlému právnímu a stavebnímu auditu.  

Překvapivý růst 
Stavební výroba v září ve stálých cenách meziročně vzrostla o 9,2 procenta po srpnovém poklesu 

o 1,2 procenta. Meziměsíčně byla stavební produkce reálně o 0,8 procenta vyšší. Oznámil to Český 
statistický úřad. Růst stavební výroby nadále trval u inženýrského stavitelství, u pozemního stavi-
telství naopak přetrvával dlouhodobý pokles zejména u nové výstavby. „Celkově údaje o vývoji 
českého stavebnictví naznačují budoucí omezování produkce, které souvisí s nejistým ekonomic-
kým vývojem v kontextu finanční krize," poznamenala analytička Komerční banky Kamila Fialo-
vá. Motorem odvětví bude podle analytiků v příštím období nadále výstavba a modernizace infra-
struktury. „Stavebnictví se celkově daří díky zakázkám v oblasti infrastruktury a životního prostře-
dí. Stabilní příliv peněz do infrastruktury tak může kompenzovat slabší výsledky výstavby komerč-
ních i bytových projektů ve fázi zpomalování ekonomiky," uvedl analytik Petr Dufek z ČSOB. Po 
očištění od vlivu počtu pracovních dnů se stavební výroba v září zvýšila o 4,4 procenta. Orientační 
hodnota povolených staveb byla v září 34,6 miliardy korun, což bylo meziročně o 36,9 procenta 
více. Novou výstavbou by měly vzniknout stavby v hodnotě 23 miliard korun. Stavební úřady 
vydaly 11 003 stavebních povolení, meziročně jich tak bylo o čtyři procenta méně.  

Česká kvalita putovala na sever 
Z rukou člena předsednictva České společnosti 

pro jakost Pavla Ryšánka převzal výkonný ředitel 
stavební společnosti SYNER, s.r.o., Robert Špott 
Cenu České republiky za jakost, neboli certifikát 
značky Czech made. Stalo se tak tento týden v 
rámci Večera s Českou kvalitou v Národním 
domě v Praze. Liberečtí stavbaři se tímto oceně-
ním pyšní už od roku 2003. Aby značku Czech 
made mohli používat, znamená to, že hodnotitel-
ská komise pravidelně přezkoumává vedle systé-
mu řízení společnosti ekonomickou stabilitu 
firmy.     

Matyáš a Mašek zůstávají v čele Svazu podnikatelů ve stavebnictví 
V křesle prezidenta Svazu podnikatelů ve stavebnictví (SPS) usedne na další čtyři roky opět 

Václav Matyáš. Generálním ředitelem bude v příštích čtyřech letech nadále Miloslav Mašek. Nové 
vedení svazu po ukončení valné hromady SPS zvolilo představenstvo. Matyáš tak v čele svazu 
zahájil druhé funkční období. Když v roce 2004 nastoupil do funkce, byl ještě rok současně také 
generálním ředitelem přední tuzemské stavební společnosti Hochtief CZ. 

Jediná změna ve vedení svazu nastala na pozici prvního viceprezidenta, v jehož křesle Ivan 
Bauer vystřídal Bořivoje Kačenu. Bauer je současně podle údajů z obchodního rejstříku předsedou 
představenstva společnosti Průmstav. Kačena byl dlouholetým šéfem Staveb silnic a železnic, od 
dubna je však ve firmě již jen členem dozorčí rady. V současné době má svaz 1170 členů, kteří v 
Česku zastupují více než tři čtvrtiny stavebních kapacit. Prezident SPS je zároveň s prezidentem 
Svazu průmyslu a dopravy ČR členem předsednictva tripartity. Svaz je také členem parlamentní 
skupiny pro bytovou politiku a parlamentního podvýboru pro stavebnictví.  
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Brňáci posilují v Čechách 
Brněnská stavební společnosti OHL ŽS chce posílit svoji pozici v Čechách. V Českých Budějo-

vicích vybudovala novou divizi pro pozemní stavby. Zatím měla větší zastoupení na Moravě, přes-
tože regiony v Čechách jsou podle zástupců firmy pro stavebníky zajímavější. „Již delší dobu se v 
pozemním stavitelství projevovala určitá nevyváženost, když na Moravě působí tři divize pozem-
ního stavitelství a v Čechách pouze jedna, přestože jde o území s větším tržním potenciálem," 
uvedl ředitel závodu Pozemní stavitelství Josef Martinovský.  

Velkou část zaměstnanců převzala OHL ŽS z podniku CBPS (dříve Českobudějovické pozemní 
stavitelství), který byl v insolvenci. Už dříve se mluvilo o tom, že by mohla mateřská skupina OHL 
jihočeský podnik převzít. Nyní v regionu vybudovalo vlastní divizi OHL ŽS. Měla by zabezpečo-
vat zakázky hlavně v jižních Čechách a na Plzeňsku. OHL ŽS (původně ŽS Brno), které je součástí 
mezinárodní španělské stavební a investiční skupiny OHL, zaměstnává asi 1800 lidí. 

Manažeři míří na stavby 
Manažeři a další administrativní 

pracovníci stavebních firem často 
opouštějí teplo kanceláří, aby na 
vlastní kůži poznali život na stav-
bách. Při návštěvě stavenišť mají 
poznat jejich fungování i z druhé 
strany. Účelem je celkové zvýšení 
bezpečnosti práce na stavbách, vyplý-
vá ze zjištění ČTK mezi největšími 
stavebními firmami.  

„V zájmu každého z nás je, aby se 
všichni zaměstnanci mohli každý 
večer vrátit domů z práce v pořádku. 
Stavba není bojiště a neexistuje žádný důvod, aby se tam zranili nebo dokonce zahynuli lidé," 
poznamenal předseda představenstva společnosti Skanska CS Dan Ťok. V samotné Skansce CS 
muselo z kanceláří do terénu mezi jeřáby a betonárky během jednoho týdne přes 100 manažerů. 
„Chceme umožnit poznat manažerům i lidem ze staveb poznat bezpečnost ze strany, kterou běžně 
neznají," řekla ředitelka odboru jakosti a trvale udržitelného rozvoje firmy Veronika Černá. Mana-
žeři na stavbách se při poradách vedení společnosti vyskytují také u Hochtiefu CZ.  

Žebříček úspěšných firem MID TOP STAV 
Nejlepší střední stavební firmou z hlediska čistého zisku se za loňský rok stala pražská společ-

nost Charmont s výdělkem přesahujícím 25 milionů korun. V objemu tržeb byla nejúspěšnější 
společnost První stavební Chrudim, která loni utržila přes 274 milionů korun. Jde o výsledky sou-
těže středních stavebních firem MID-TOP STAV. Na druhé pozici se z hlediska čistého zisku umís-
tila strakonická společnost Znakon (24,8 milionu korun), třetí byl podnik Kasten z Neratovic (23,5 
milionu Kč). Druhá příčka v tržbách patří společnosti SGJW Hradec Králové (244,9 milionu ko-
run), třetí největší výnosy měly Vodohospodářské stavby Javorník-CZ (241,2 milionu korun).  

V tržbách na jednoho zaměstnance vydělala nejvíce společnost Czasch z Bruntálu, která na hlavu 
utržila přes pět milionů korun. Střední a menší firmy zaměstnávají podle ÚRS Praha 70 procent 
pracovníků odvětví a uskutečňují 60 procent stavební výroby. „Poptávka na dosud rostoucím sta-
vebním trhu vytváří právě pro malé a střední firmy dobré předpoklady," uvedl ředitel úseku inže-
nýrské činnosti ÚRS Praha Zdeněk Kunc.  

„Mají velkou šanci dalšího rozvoje, zvyšování svého podílu na trhu a jejich výrazný vliv při 
vytváření konkurenceschopnosti českého stavebnictví je neopomenutelný," dodal. Do kategorie 
středních podniků řadí ÚRS firmy, které mají zhruba do 100 zaměstnanců a jejichž tržby nepřesa-
hují přibližně 300 milionů korun. 

Hochtief hlásí pokles zisku 
Největší německé stavební společnosti Hochtief se snížil ve třetím čtvrtletí hrubý zisk o 23 pro-

cent na 123 milionů eur (3,1 miliardy korun). Oznámila to dnes firma, která působí rovněž v České 
republice. Zisk nicméně překonal očekávání analytiků, kteří jej podle agentury Reuters odhadovali 
v průměru na 105 milionů eur. Společnost navíc potvrdila, že v celém letošním roce počítá s nárůs-
tem zisku, a zlepšila výhled pro nové zakázky. Dceřiná firma Hochtief CZ se řadí mezi největší 
stavební společnosti v České republice. 

Rozdělením získají lepší přehled 
Zlínstav, jedna z největších stavebních firem ve Zlínském kraji, se v příštím roce rozdělí. Odště-

pením vznikne deset nových společností, které převezmou některé její aktivity, jež přímo nesouvi-
sejí se stavební výrobou. Ta zůstane i nadále v kompetenci a.s. Zlínstav. Rozdělení už schválila 
valná hromada. Podle vyjádření vedení firmy je důvodem především snaha o efektivnější řízení 
podniku.  

Méně stavebních povolení 
V Olomouckém kraji v prvních třech čtvrt-

letích roku meziročně klesl počet vydaných 
stavebních ohlášení a povolení. Stavebníci 
jich získali 4358, o 656 méně než ve stejném 
období loni. Orientační hodnota staveb, na 
které úřady vydaly povolení, se naopak zvýši-
la. Vzrostla na 13,45 miliardy korun, v roce 
2007 činila 10,77 miliardy korun. 

U Kelče sází na vítr 
U Kelče na Vsetínsku by během několika let 

mohl vzniknout jeden z největších větrných 
parků v Česku. Komplex 17 větrných elektrá-
ren, každou o výkonu dva megawatty, se tam 
chystá postavit společnost BIOSTANICE ze 
Vsetína.  

Podle ředitele společnosti Petra Falty by se s 
jejich stavbou mohlo začít už v příštím roce, 
energii do rozvodné sítě by pak měly začít 
dodávat asi o dva roky později. 

Výstavba na zelené louce 
Továrnu na převodovky do stavebních strojů 

staví ve Staňkově německá firma ZF z Paso-
va. Otevře ji příští rok. V třítisícovém městě 
chce mít až 500 lidí. Jde o prvního investora v 
nové průmyslové zóny poblíž hlavního tahu 
Plzeň - Domažlice - státní hranice. Silného 
zaměstnavatele sháněla radnice pět let. 

Více dřevostaveb 
Do Strakonic míří nová firma, která zaměst-

ná okolo 70 lidí. Společnost Awik House Pro-
duction z Vlachova Březí, vyrábějící monto-
vané dřevostavby, dokončuje svůj závod v 
průmyslové zóně poblíž výpadovky na Prahu. 
Výrobu chce společnost zahájit začátkem 
příštího roku. 

Chlouba Vysokého Mýta 
Pokud Vysoké Mýto na Orlickoústecku v 

příštích letech promění náměstí Vaňorného s 
chrámem svatého Vavřince, bude mít jistotu, 
že půjde o jedno z nejlepších architektonic-
kých řešení v zemi.  

Studie architekta Milana Košaře zvítězila v 
celostátní soutěži architektonických a urbanis-
tických prací a postupuje do mezinárodního 
klání. 

Rozhledna v pražské ZOO 
V pražské zoologické zahradě by v příštím 

roce měla být otevřena nová rozhledna. Z 
celkem dvaceti předloh byla podle tiskového 
mluvčího pražské zoo Víta Kahleho z estetic-
kých i praktických důvodů vybrána asi 17 
metrů vysoká replika bývalé rozhledny na 
vrcholu Smrk v Jizerských horách. 

Autobusové nádraží v Plzni 
Nového přestupního autobusového nádraží 

v prostoru mezi hlavním vlakovým nádražím 
a objektem nazývaný Hamburk by se mohli 
časem dočkat cestující v Plzni. Zastupitelé 
rozhodli o návrhu na změnu územního plánu, 
která by umožnila nádraží vybudovat. Vznik-
ne tak nový terminál. Realizace by mohla 
začít do dvou let. 
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Moderní terminál 
Autobusové a vlakové nádraží v Českém 

Brodě by se do několika let mělo přeměnit v 
moderní dopravní terminál. Rekonstrukci 
připravuje radnice spolu s Českými drahami a 
Správou železniční dopravní cesty. Náklady se 
odhadují na desítky milionů korun. 

Nemocnice ve Slaném modernizuje 
Slánská radnice dokončuje projektovou 

dokumentaci k dialyzačnímu středisku, které 
má v příštím roce vzniknout v městské nemoc-
nici.  

Zařízení bude provozovat soukromá firma, 
která se bude podílet i na nákladech na úpravu 
budovy, řekl slánský starosta Ivo Rubík. Samo 
město by středisko provozovat nemohlo, pro-
tože k tomu nemá potřebnou licenci. 

Sehnali peníze na most 
Společnost Hexion Specialty Chemicals 

(HSC) uzavřela smlouvu s městem Sokolov o 
společném financování stavby mostu, který 
spojí sokolovskou chemičku HSC s obchva-
tem města.  

Doprava mnohdy nebezpečných chemikálií 
se tak definitivně vymístí z hustě obydlené 
části města. 

Kraj vyvlastňoval 
Olomoucký krajský úřad potvrdil vyvlastně-

ní pozemků posledních dvou majitelů, kteří 
bránili výstavbě tříkilometrovému obchvatu 
obcí Zvole a Vlachov na Šumperku. 

Čekání na dotace 
Kraj Vysočina plánuje v příštím roce zre-

konstruovat silniční most u Stropešína na 
Třebíčsku, který převádí dopravu přes dalešic-
kou přehradu.  

Most dlouhý 260 metrů patří na silnicích 
kraje mezi největší, na jeho opravy budou 
potřeba desítky milionů korun. O dotaci na 
tuto stavbu nyní kraj požádal v evropském 
Regionálním operačním programu. 

Slady pro NATO 
Ministerstvo obrany převzalo v areálu firmy 

Čepro nedaleko Roudnice nad Labem dokon-
čený sklad pohonných hmot vybudovaný pro 
účely NATO. Celkové náklady stavby si vyžá-
daly přibližně 205 milionů korun, z 90 procent 
byly hrazeny Severoatlantickou aliancí. 

Bourání v Libuši po požáru 
Část haly v tržnici v pražské Libuši, kterou 

zničil minulý čtvrtek požár, musí být zbourá-
na. Zbourána bude zhruba čtvrtina hlavního 
bloku, tedy místo o rozměru přibližně 100 krát 
50 metrů. 

Chyba při výběru stavební firmy 
Městská společnost VISION Rudoltice musí 

zaplatit pokutu 80 000 korun za chybný výběr 
firmy na výstavbu domů. Rozhodl o tom Úřad 
pro ochranu hospodářské soutěže (ÚOHS). 
Firma podle něj postupovala protizákonně, 
když na zakázku za necelých 24 milionů ko-
run nevyhlásila výběrové řízení. 

Karolina těžce shání peníze 
Celosvětová finanční krize se významně dotkla i města Ostravy, kde musejí být dočasně zastave-

ny některé práce na Nové Karolině, která se má stát novou částí centra města. V první etapě jedno-
ho z největších městských projektů v Česku se zatím bude pokračovat pouze ve výstavbě adminis-
trativní budovy. Budování obchodního centra a dalších staveb je na neurčitou dobu pozastaveno. 
Novinářům to řekl náměstek primátora Lukáš Ženatý (ODS). Město se však neobává, že by projekt 
dopadl neúspěšně. Developerskou soutěž na zástavbu bývalé koksovny vyhrála společnost Multi 
Development. „Představitelé společnosti nás informovali o tom, že mají problém se zabezpečením 
peněz na výstavbu první etapy. Jednání, která dosud vedli, byla přerušena a očekává se jejich zahá-
jení," uvedl Ženatý. Dodal, že Multi Development počítá s tím, že banky začnou půjčovat peníze 
ihned po stabilizování stávající situace. „Jestli to bude měsíc, dva nebo tři, neumí říct ani oni, ani 
my," uvedl Ženatý. Ředitel společnosti Multi Development pro ČR Luboš Kočí uvedl, že v celé 
Evropě jsou developerské společnosti nuceny přehodnocovat své plány a aktivity pro nejbližší 
období.  

„Tato situace se nemohla vyhnout ani developerským projektům v Ostravě. Důvodem je praktic-
ky zamrzlé prostředí finančních trhů, které se projevuje velkou pasivitou finančních institucí a 
neochotou aktivně se zavázat k projektovému financování," uvedl Kočí s tím, že práce budou pře-
rušeny pouze na nejnutnější dobu. Pokračovat se zatím bude jen ve výstavbě administrativní části 
první etapy Nové Karoliny, na níž společnost spolupracuje s Passerinvest Group. V první etapě za 
zhruba sedm miliard korun, se počítá s dokončením v roce 2010. Poslední budovy někdejší kok-
sovny Karolina byly zbourány před 20 lety, deset let muselo být místo dekontaminováno. 

Nové sídlo Rádia Svobodná Evropa 
Centrála mezinárodní zpravodajské organizace Rádio Svobodná Evropa se přesunula do nových 

prostor kancelářského projektu Hagibor Office Building společnosti Orco Property Group, který se 
nachází v jihovýchodní části Prahy a před nedávnem prošel úspěšnou kolaudací. 

Hagibor Office Building má k dispozici prostory o rozloze 22 000 m², které budou sloužit jako 
nové sídlo Rádia Svobodná Evropa, jedné z 
největších zpravodajských organizací na 
světě, která má v Praze více než 500 míst-
ních a mezinárodních zaměstnanců. Rádio 
Svobodná Evropa si pronajalo objekt na 
dobu 15 let s možností prodloužení smlouvy 
na dalších 15 let. Budova byla postavena v 
souladu se současnými potřebami multimedi-
ální komunikační společnosti a splňuje nej-
přísnější mezinárodní bezpečnostní normy. 
Moderní redakci uprostřed pětipatrového 
komplexu obklopuje hustá síť propojených 
kanceláří a vysílacích studií. Autorem pro-
jektu je renomované architektonické studio 
Cigler Marani. 

Podnikatelská nemovitost roku 2007 
Immo Industry Group (IIG), evropský developer logistických a průmyslových nemovitostí pro-

jektovaných na míru, zaznamenal úspěch v soutěži Podnikatelská nemovitost roku 2007, kterou 
pořádá CzechInvest spolu se Sdružením pro zahraniční investice – AFI a Ministerstvem průmyslu 
a obchodu ČR. Projekt IIG - Industrial Park Vyškov - se umístil na třetím místě v kategorii Prů-
myslový park s největším ekonomickým přínosem. „Umístění v této prestižní soutěži je vzhledem 
k veliké konkurenci úspěch,“ uvedl generální ředitel IIG Czech Republic Jan Jirotka. „Z výsledků 
soutěže jasně vyplývá, že v popředí dominují především developeři, kteří stejně jako IIG vypraco-
vávají projekty klientům na míru. To znamená, že jde o úsporu nákladů, nejenom o velikost prona-
jaté plochy,“ dodal Jan Jirotka.  

Letošního, již osmého ročníku soutěže se zúčastnilo 30 projektů. Porota, složená ze zástupců 
agentury CzechInvest, ministerstva průmyslu a obchodu a ministerstva financí, je posuzovala v 
pěti kategoriích, jako například Brownfield roku či Podnikatelská nemovitost s největším přínosem 
pro inovaci a výzkum. V kategorii Průmyslový park s největším ekonomickým přínosem rozhodo-
vala o umístění v žebříčku mimo jiné kritéria jako celková výše plánovaných investic všech inves-
torů, kteří se rozhodli v parku investovat, celková plocha parku připravená do konce roku 2007, 
nebo procento zeleně na celkovou plochu průmyslového parku. 

Ve vyškovském průmyslovém parku vyprojektovala společnost IIG výrobní závod pro nizozem-
skou společnost Rompa, mezinárodního výrobce plastových dílů. Ve výrobním závodu o rozloze 
10 468 m2 bude Rompa vyrábět součástky pro automobilový průmysl a v třísměnném provozu 
najde práci 220 zaměstnanců. Podle ředitele závodu Arno Morssinhofa počítá česká firma letos s 
obratem 10,2 milionu eur a jeho nárůstem o více než 70 % v roce 2009. Jen v letošním roce dosáh-
nou investice do strojního vybavení a zařízení laboratoře 520 tisíc eur. Projekt s sebou nesl složité 
technické problémy. Náklady na projekt přesáhly 200 milionů korun a to bez nákladů na novou 
výrobní technologii. Výrobní závod bude dokončen na jaře roku 2009. 
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Tomáš Novotný 
(30) je výkonným 
ředitelem Pinnacle 
CEE pro Českou 
republiku. Jeho úko-
lem je další rozvoj 
logistických parků, 
nové akvizice Pinna-
cle v České republice 
a upevnění pozice 
firmy na trhu in-
dustriálních nemovitostí. Tomáš Novotný 
vystudoval ČVUT, absolvoval několik zahra-
ničních stáží a před příchodem do Pinnacle 
působil v britské inženýrské společnosti Peter 
Brett Associates. 

Adrian Flueck 
nastupuje do oddě-
lení CB Richard 
Ellis CEE hotelů 
pro střední a vý-
chodní Evropu na 
pozici Junior Ana-
lytik.  Nedávno 
dokončil vysokou 
hotelovou školu 
Ecole Hôtelière v 
Lausanne ve Švý-
carsku, kde získal bakalářský titul v oboru 
Management hotelového průmyslu. Mnoho 
zkušeností se mu podařilo získat během stáží 
ve Švýcarsku a Ekvádoru. Domluví se švýcar-
skou němčinou, anglicky, francouzsky a špa-
nělsky a k jeho zálibám patří sport a vysoko-
horská turistika. 

Nový oceňovací systém 
V bloku přednášek společnost Callida před-

staví nový oceňovací a informační systém  – 
euroCALC 3, zaměřený na efektivní řešení 
stavebních zakázek. Seminář „Podpora projek-
tového řízení ve stavebnictví“ je věnovaná 
problematice IT ve stavebnictví. Pořadatelem 
akce jsou společnosti NAVISYS a Microsoft, 
dalšími partnery jsou Společnost pro projekto-
vé řízení, Svaz podnikatelů ve stavebnictví a 
společnosti Tenza a Callida. Během programu 
budou dále prezentovány aktuální novinky v 
informačních systémech Microsoft Dynamics. 
Seminář se uskuteční v sídle společnosti 
Microsoft s.r.o., Vyskočilova 1461/2a, Praha 
4, dne 26. listopadu 2008 od 9.30 do 15 hod. 

Mezinárodní soutěž  
Společnost VELUX A/S vyhlásila 

v Benátkách vítěze třetího ročníku mezinárod-
ní soutěže International VELUX Award 2008. 
První cenu získal Reilly O'Neil Hogan, druhou 
cenu Ruan Hao a Xiong Xing z Číny a na 
třetím místě se umístil Dean MacGregor 
z Portugalska.  

Chemická kotva Pattex 
Až dosud se upevnění poličky či 

televizoru na zeď, ukotvení zábradlí, 
závěsné toalety a dalších předmětů 
téměř neobešlo bez hmoždinek. To už 
je ale minulost. Pattex nabízí bezpeč-
nější a jednodušší řešení – chemickou kotvu. Tato dvousložková chemická malta bezpečně a rychle 
připevní i velmi těžké předměty, můžete ji použít do plných i dutých materiálů - dokonce i do vlh-
kých a mokrých. 

Chemická kotva zaručuje silné spojení při extrémním zatížení, zejména když všechny ostatní 
systémy selžou. Díky svým pevnostním vlastnostem umožňuje ukotvení i na úzkých hranách a při 
malé podélné vzdálenosti. Rychlé a dlouhotrvající spojení chemickou kotvou je často silnější, než 
poskytují stavební materiály. Chemická kotva Pattex je odolná proti vibracím a poskytuje kotvicím 
elementům ochranu před korozí. Vyvrtaný otvor řádně vyčistěte, vyplňte chemickou kotvou a 
krouživým pohybem vložte závitovou tyč. Poté necháte materiál vytvrdnout a přibližně po 40 mi-
nutách můžete zavěsit kotvený předmět. V případě aplikace do dutého nebo porézního materiálu 
vložte do vyčištěného otvoru sítko a teprve poté do otvoru vytlačte chemickou kotvu. Další postup 
je stejný. 

E-shop s materiály 
S výraznými slevami si nyní zákazníci mohou 

zakoupit střešní krytinu KM BETA a vápenopís-
kové zdicí prvky KMB SENDWIX od společ-
nosti KM Beta. Až dvacetiprocentní slevy totiž 
nabízí nový internetový obchod na adrese  
http://shop.kmbeta.cz.  

Nový e-shop znamená maximální komfort při 
nákupu - od výpočtu prvků krytiny a zdiva až po 
objednání dodávky či montáže - vše přímo pro-
střednictvím internetu. Jsou zde uvedeny i kontakty na realizační firmy v daném regionu. 

Výstavní stánek modelovaný softwarem  
Společnost Autodesk, světový lídr v oblasti 2D a 3D návrhového softwaru pro výrobu, stavebnic-

tví, média a zábavu, oznámila, že architekti z pražského studia pha použili software Autodesk 3ds 
Max pro návrh nepřehlédnutelného výstavního objektu se zajímavými organickými tvary. Archi-
tekti byli se zadáním této netypické výstavní realizace oslo-
veni přímo firmou CS Lyon Praha s.r.o., která je výhradním 
dovozcem materiálu Barrisol v České republice. Barrisol je 
předpínaná fólie a vyrábí se v mnoha barevných a povrcho-
vých úpravách; umožňuje jak konkávní, tak konvexní tvaro-
vání ve všech směrech. 

„Měli jsme navrhnout mobilní výstavní stánek, jež by byl 
multifunkční, rozebíratelný a použitelný při více typech 
akcí. Měl demonstrovat široké možnosti použití tohoto ma-
teriálu a to jak v exaktně rovných plochách, což je použití 
nejrozšířenější (většinou jako podhled do koupelen a bazé-
nů), tak v eleganci zborcených ploch definovaných mi-
moběžnými liniemi i jistou mírou překvapení,“ uvádí MgA. 
Marek Deyl ze studia pha. 

Autodesk 3ds Max pomohl architektům nalézt správné 
optické vyvážení ploch působících ve vypnuté fólii. Stánek 
prezentuje různorodost typů tohoto materiálu,  transparentní, 
matný a lesklý povrch Barrisolu. Na tento projekt jsou použity dvě barvy - bílá a zelená. Kon-
strukčně je stánek tvořen subtilní lehkou ocelovou konstrukcí s příhradovými nosníky, na kterých 
je osazeno vnitřní osvětlení. Materiál Barrisol je vypínán do typizovaných hliníkových profilů, jež 
jsou použity atypicky. 
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